
Årsberetning for Harlev Dagtilbuds bestyrelse, 2020-21: 

Bestyrelsens medlemmer i perioden: 

Rasmus fra Regnbuen, Christoffer fra Næshøj, Claus fra Pilehaven, Maya fra Kompasset, Marie fra Den 

Grønne Gren, Jesper fra dagplejen 

Medarbejdere: 

Katja fra dagplejen og Mette fra Regnbuen 

Dagtilbudsleder:  

Helle Ringsholt og Louise Lund Rasmussen 

 

Dagtilbud i en Coronatid 

Dagtilbuddet og bestyrelsens arbejde har været påvirket af Coronarestriktioner gennem det meste af året. 

Det har betydet, at det ikke har været muligt at afholde fysiske møder, der i stedet har fundet sted over 

Teams. 

I dagtilbuddene har Corona betydet store ændringer for børn, forældre og særligt personale, der alle har 

skulle navigere i diverse restriktioner, såsom zoneopdelinger, udendørs aflevering og afhentning samt 

manglende mulighed for fleksibilitet og samarbejde medarbejderne imellem. Der har dog også været store 

læringer undervejs, og der er flere ting, som vil blive taget med videre på den anden side af pandemien – fx 

hvordan aflevering og afhentning skal foregå fremadrettet. 

Kostordning: 

Noget, der fyldte meget i bestyrelsen, var valget omkring til- eller fravalg af kostordning i institutionerne. 

Her endte afstemningen som følgende i de forskellige afdelinger: 

- Den Grønne Gren får ekstern madordning fra Monas 

- Kompasset og Pilehaven har hver især fået ansat en køkkenleder, til at lave mad internt, efter 

renovering af egne køkkener 

- Næshøj og Regnbuen fravalgte madordningen – her medbringer forældre fortsat 2 madpakker 

De institutioner, der tilvalgte kostordning, fik det fra juli 2021 og det gælder 2 år frem. 

Anlægsmidler til udendørs forbedringer 

Harlev Dagtilbud fik tildelt 500.000, der blev prioriteret til forbedring af udearealer grundet det øgede 

udeophold i Covid-19-regi. De er blevet brugt til forskellige projekter, der gav værdi for de enkelte 

afdelinger. 

Antallet af børn i Harlev er kraftigt stigende 

Der er en stor vækst i antallet i småbørnsfamilier i Harlev, og det kan mærkes i dagtilbuddet (i særdeleshed 

i vuggestuerne og hos dagplejerne), hvor der allerede nu er mangel på pladser, og flere familier oplever at 

blive sendt til andre dele af garantidistriktet. Da der udstykkes nye grunde i byen, kommer problemet kun 

til at blive større.  

Der er dog en god dialog med Børn og Unge samt rådmanden, og det erkendes, der er en udfordring. Der er 

tale om både kortsigtede og langsigtede løsninger, blandt andet har en nybygget afdeling været på tale. 

Intet er dog afgjort eller besluttet. 

 



Rekruttering 

Det er en udfordring at finde kvalificeret pædagogisk personale til stillingerne i dagtilbuddet, der kan være 

flere genopslag. Det samme gælder for dagplejen, hvor der har været søgt nye i Harlev over flere omgange. 

Problematikken er både bydækkende og landsdækkende, men yderområder er hårdest ramt. Ledelsen har 

stort fokus på dette og det vil blive et punkt der vil skulle arbejdes med i den kommende bestyrelse. 

 

AULA og ny hjemmeside 

I 2021 kom der en ny hjemmeside, der præsenterer alle institutioner og dagplejen i byen på en meget mere 

overskuelig måde end den gamle version. Derudover er hele dagtilbuddet nu gået fra Børneintra til AULA, 

der allerede kendes fra skolen. Der har været lidt startvanskeligheder, men ellers er det nye system 

kommet godt op og køre. 

 

Venlig hilsen 

Marie Holm Kjærbølling 

Formand for Harlev Dagtilbuds bestyrelse 

 


